
冰和火之歌 

我的博客是根据一个叫“冰和火之歌”的故事。“冰和火之歌”是一本很热

门的书，也是一个电视秀，作者是 George R.R. Martin。他的书告诉我们一

个叫 Westeros 的世界。Westeros 也叫七个王国，因为在 Westeros 有七个王

国。这个故事不是我写的，我只给你们简述一下。 

在 Westeros 有七个王国，四个王，还有一个 女王。大家都想坐上铁王座。

铁王座是在皇城，也就是七个王国的都城。谁坐上铁王座就可以主宰所有的

七个国王。所以，发生了一场很大的战争。叫 Daenerys 的女王有三條火龙，

大家都想偷。有 四个国王都不喜欢 Daenerys, 所以一起派了一个 战士去杀

死了她的家人。女王逃离了她的王国，和她的三條火龙去了一个很远的地方。

在那儿她组织了一个强大的軍隊，想办法要回她的王国， 

北边的王国叫 Winterfell，国王叫 Ned Stark，住在皇城的王杀死了 Ned 

Stark，所以 Ned Stark 的儿子很不喜欢皇城的王。Ned Stark 的儿子叫狼王，

他和他的战士要去皇城报仇。结果皇城的国王死了。他的儿子是一个很不好

的王，叫 Joffrey，大家都不喜欢他，所以都要杀死他。Joffrey 坐上了铁

王座，可是他的伯伯和叔父也都想坐上铁王座。他们也都有很多的战士和軍

隊。 

有太多国王，可是太少王座。有的国王死了。有的就要死了。只有一个国王

可以主宰七个王国。谁会坐上铁王座呢？我们只能拭目以待。 

 

 

A Song of Ice and Fire 

This podcast is based on a book called “A Song of Ice and Fire”. “A Song of Ice and Fire” is a 

very popular book, and also a TV series. The author is George R.R. Martin. His book tells us of a 

world called Westeros. Westeros is also called Seven Kingdoms because it contains seven 

kingdoms. I didn’t write this story, I can only give you a brief summary. 

In Westeros there are seven kingdoms, four kings, and a queen. Everybody wants to sit on the 

Iron Throne. The Iron Throne is in King’s Landing, the capital city of all the seven kingdoms. 

Whoever sits on the Iron Throne can rule all 7 kingdoms. Therefore, a huge conflict ensues. The 

queen, named Daenerys, has 3 dragons that everyone wants to steal. The four kings don’t like 

Daenerys, so one of the king’s soldiers kill her parents. The queen flees her kingdom, and she 



and her dragons go to a faraway place. However, they want a means to return, so she assembles a 

huge army of her own soldiers. 

The Northern Kingdom is called Winterfell, and its king is named Ned Stark, The king of the 

capital city kills Ned Stark, so his son doesn’t like the king of the capital city. Ned Stark’s son is 

called the Wolf King, and he and his soldiers want to go to the capital to get revenge. Eventually 

the king of the capital dies, and his son is a terrible king. Everyone hates his son, named Joffrey, 

so all the kings want to kill him. Joffrey sits on the Iron Throne, but His uncles also want the 

throne. They also have lots of soldiers and armies. 

There are too many kings, but not enough thrones. Some kings are dead, and others will soon die. 

Only one king can rule the Seven Kingdoms. Who will sit on the Iron Throne? We can only wait 

and see. 

Vocab List 

国王 guo2wang2  king 

王国 wang2guo2  kingdom 

火龙 huo3long2   dragon 

條  tiao2    M.W. dragon 

王座 wang2zuo4  throne 

铁     tie3      iron 

狼   lang2     wolf 

战争 zhan4zheng1    war 

女王  nǚ wáng        queen 

偷         tou1              steal 

战士   zhan4shi4    soldier 

杀死  sha1si3    to kill 

逃离          tao2li2 to escape/avoid 

伯伯  bo2bo    father’s oldest brother 

叔父   shu1fu4    father’s youngest brother 

主宰   zhu3zai3  to rule over, dominate, master 

强大軍隊  qiang2da4jun1dui4  great and powerful army 

组织    zu3zhi1      to organize 

皇城    huang2cheng2      capital 

世界     shi1jie4                world 

歌         ge3               song 

热门     re4men2              popular 

作者     zuo4zhe3             author 

电视秀   dian4shi4xiu4   TV show 

简述      jian3shu4       summary 

派         pai4                to send 

办法     ban4fa3    means/method 



故事     gu4shi1         story 

根据    gen1ju4          based on 

结果        jie2guo3    as a result 

軍隊       jun1dui4     army 

拭目以待   shi4mu4yi3dai4     to wait and see 

所有          suo3you3                all 

发生          fa1sheng1                to occur             

报仇           bao4chou2                to take revenge 

博客           bo2ke4                      podcast 

 


